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Po`arevac - Ve} najavljena odlu~na
namera vlasti u Po`arevcu da se prak-
ti~no radi na podizanju funkcionalno-
sti grada i njegovom lep{em izgledu,
dobija i konkretne forme, pa je po~e-
la da radi Radionica za idejna re{enja
urbane rekonstrukcije grada Po`arev-
ca, po ideji pomo}nice gradona~elni-
ka za prostorno planiranje Svetlane
Milutinovi}, koja je i rukovoditeljka
aktuelnog projekta. U radu je u~estvo-
vao i ~lan Gradskog ve}a zadu`en za
urbanizam i za{titu `ivotne sredine
Vladimir Petrovi}.

Ova radionica okuplja studente iz
pojedinih oblasti arhitekture, koji
imaju za cilj sagledavanje funkcional-
no-prostornih potencijala sa aspekta
savremene urbane rekonstrukcije u ci-
lju pronala`enja odr`ivog urbanisti~-
kog plana centralne gradske zone. Po-
red istra`ivanja lokacija i mogu}ih
pravaca u kojima bi se kretala gradska
infrastruktura, zna~ajan segment Ra-
dionice je i istra`ivanje na temu kakve
su preovla|uju}e potrebe gra|ana, ka-
ko bi i njihovi predlozi bili po meri sta-
novnika.

- O~ekujemo mnogo idejnih re{enja
jer imamo ljude iz razli~itih struka. Ima-
li smo predavanja iz istorije ovog kraja,
geografije i drugih oblasti, kako bi oni
koji su prvi put u Po`arevcu mogli da
steknu op{ti utisak o ovom gradu. Ra-
di}emo dosta i na terenu. Studenti i pro-
fesionalci }e imati zadatak da posmatra-
ju grad i da osete prave potrebe stanov-
nika. Na kraju radionice, prikazane su
njihove prezentacije na kojima se vidi
kakva re{enja nam predla`u, ka`e Sve-
tlana Milutinovi}. Z. V.

Strane II-III

Po~ela da radi Radionica za idejna re{enja urbane rekonstrukcije grada 

Mlade arhitekte daju 
ideje i „kreiraju“ varo{ 

Zna~ajan segment Radionice jeste i istra`ivanje 
na temu kakve su preovla|uju}e potrebe gra|ana, 
kako bi i njihovi predlozi bili po meri stanovnika



II p e t a k ,  4 .  n o v e m b a r  2 0 1 6 .

b r a n i c e v o Ÿ d a n a s . r s

brani~evo

Po~ela da radi Radionica za idejna     

Mlade arhitekte  
Po`arevac - Ve} najavljena od-
lu~na namera vlasti u Po`arev-
cu da se prakti~no radi na podi-
zanju funkcionalnosti grada i
njegovom lep{em izgledu, do-
bija i konkretne forme, pa je
po~ela da radi Radionica za
idejna re{enja urbane rekon-
strukcije grada Po`arevca, po
ideji pomo}nice gradona~elni-
ka za prostorno planiranje Sve-
tlane Milutinovi}, koja je i ru-
kovodilac aktuelnog projekta.
U radu je u~estvovao i ~lan
Gradskog ve}a zadu`en za ur-
banizam i za{titu ̀ ivotne sredi-
ne Vladimir Petrovi}.

Ova radionica okuplja stu-
dente iz pojedinih oblasti arhi-
tekture, koji imaju za cilj sagle-
davanje funkcionalno-prostor-
nih potencijala sa aspekta savre-
mene urbane rekonstrukcije u
cilju pronala`enja odr`ivog ur-
banisti~kog plana centralne
gradske zone. Pored istra ìvanja
lokacija i mogu}ih pravaca u ko-
jima bi se kretala gradska infra-
struktura, zna~ajan segment Ra-
dionice je i istra`ivanje na temu
kakve su preovla|uju}e potrebe
gra|ana, kako bi i njihovi pred-
lozi bili po meri stanovnika.

- O~ekujemo mnogo idejnih
re{enja jer imamo ljude iz razli-
~itih struka. Imali smo preda-
vanja iz istorije ovog kraja, ge-
ografije i drugih oblasti, kako bi
oni koji su prvi put u Po`arev-
cu mogli da steknu op{ti utisak

o ovom gradu. Radi}emo dosta
i na terenu. Studenti i profesio-
nalci }e imati zadatak da po-
smatraju grad i da osete prave
potrebe stanovnika. Na kraju

Epidemiolo{ki nadzor nad ~estom infekcijom po~eo 3. oktobra

Dovoljno vakcina protiv gripa
Po`arevac - Sezonske epidemi-
je gripa na na{im prostorima
uobi~ajeno se registruju u zim-
skim mesecima, pa je epidemio-
lo{ki nadzor nad gripom u sezo-
ni 2016/17. po~eo je 3. oktobra.
U okviru tih aktivnosti, na ne-
deljnom nivou kroz populacioni

nadzor nad oboljenjima sli~nim
gripu, prati}e se i izve{tavati o
tome kakva je epidemiolo{ka si-
tuacija, izjavila je dr Vera Joko-
vi} Kosti} epidemiolog Zavoda
za javno zdravlje Po`arevac.

Institut za virusologiju
„Torlak“ je 11.340 doza vakci-
na protiv sezonskog gripa di-

stribuirao Zavodu za javno
zdravlje Po`arevac. Ovi lekovi
su namenjenih za imunizaciju
lica u Brani~evskom i Podu-
navskom okrugu.

- Od ukupnog broja vakcina
za Brani~evski okrug oprede-

ljeno je 6.740 doza, dok je za
Podunavski 4.600 doza vakci-
na. Vakcine su u po`areva~ki
ZZJZ dopremljene 17. oktobra,
a potom istog dana distribuira-
ne domovima zdravlja na teri-
toriji oba okruga, istakla je dr

Jokovi} Kosti}. Kako je kazala,
domovima zdravlja u Po`arev-
cu i Kostolcu opredeljena je ko-
li~ina od 2. 200 doza vakcina.

Vakcinacija protiv sezon-
skog gripa se preporu~uje gra-
|anima starijim od 65 godina,
trudnicama, hroni~nim, sr~a-
nim i plu}nim bolesnicima,
zdravstvenim radnicima i deci.

Za prethodnu 43. izve{tajnu
nedelju, na teritoriji Brani~ev-
skog okruga ukupno je prijavlje-
no 204 lica sa oboljenjima sli~-
nim gripu, a najve}i broj je regi-
strovan u starosnoj grupi od 30
do 64 godine, dok je u Podunav-
skom okrugu 80 prijavljeno.

Kako Jokovi} dodaje, da bi
smo sa~uvali svoje zdravlje po-
trebno je uzimati vitamine,
odr`avati li~nu higijenu, bora-
viti na ~istom vazduhu i redov-
no provetravati prostorije.

Z. V.

Po`arevac - Op{ta bolnica u Po-
`arevcu dobila je priznanje na
nedavno odr`anoj konferenciji
za prekograni~nu i transnacio-
nalnu saradnju, kada je javnost je
upoznata sa planovima i fondo-
vima koje je obezbedila Evropska
unija radi podsticanja me|uregi-
onalne saradnje. Jedan od nagra-
|enih projekata je „Zdravlje bez
granica“ - program prekograni~-
ne saradnje Rumunije i Srbije,
me|u kojima se na{la i najve}a
zdravstvena ustanova u Brani-
~evskom okrugu, prenosi lokal-
ni radio Boom 93. 

U periodu od dve godine od
prethodne konferencije izabra-
no je osam projekata koji su se
istakli svojim zna~ajem i kvalite-
tom iz razli~itih oblasti dru{tva.
Deo projekta „Zdravlje bez gra-

nica“ odnosio se na osposoblja-
vanje dela „nove“ zgrade bolni-
ce u Po`arevcu, koja je prilikom
gradnje bila predvi|ena isklju~i-
vo za porodili{te. Tom prilikom
izvedeni su preostali gra|evinski
radovi i potpuno je opremljeno
prizemlje u kojima je sme{tena
urgentno-prijemna slu`ba za gi-
nekologiju, aku{erstvo, hirurgi-
ju i ortopediju sa laboratorijom.
Za preglomazno porodili{te na
~etiri nivoa i povr{inom od oko
9.000 kvadrata niko nije bio za-
interesovan, dok nije izvr{ena
prenamena prostora i pokrenu-
ta inicijativa na lokalnom nivou
da se zgrada kona~no zavr{i.

Novac koji je obezbe|en
preko projekta EU iznosio je
oko 1,3 miliona evra. Podr{ku
skupu i projektima dali su i

Majkl Davenport, {ef delegacije
Evropske unije u Republici Sr-
biji, i Marej Girland, generalni
direktor za regionalnu i urbanu
politiku i {ef jedinice za una-
pre|enu implementaciju pri
Evropskoj komisiji u Briselu.
Girland je tom prilikom istakao
da je izuzetno va`no da se raz-
vija ideja razvijanja saradnje iz-
me|u susednih dr`ava. 

- Te saradnje po~inju na ma-
lim projektima i kasnije se mo-
gu razvijati u ve}e i zna~ajnije
poduhvate, koji zaista mogu
unaprediti oba dru{tva koja sa-

ra|uju. Na primer, u planu je je-
dan jako interesantan projekat
sa Rumunijom vezan za zdrav-
stvo i to za telemedicinu, koja bi
potpuno preobrazila i revoluci-
onalizovala medicinske usluge u
pograni~nim oblastima i uop-
{teno u mestima koja su udalje-
na od ve}ih medicinskih centa-
ra, istakao je on. Tako|e je ista-
kao da su investicije isplanirane
za naredne ~etiri godine, ali da
to svakako ne zna~i kraj i da on
o~ekuje da se ulaganja samo po-
ve}avaju u narednom periodu.

Z. Vasi}

Za Brani~evski
okrug opredeljeno
je 6.740 doza
cepiva, a za
Podunavski 4.600 

Op{ta bolnica u Po`arevcu dobila priznanje za program prekograni~ne saradnje

Projekat za 
koji je EU dala 
1,3 miliona evra

Umesto preglomaznog porodili{ta,
nova prijemna odeljenja: Zgrada
nove bolnice u Po`arevcu

Po`arevac - Na sastanku aktiva
direktora osnovnih {kola u Po-
`arevcu odlu~eno je da se za
osiguranje plati godi{nja pre-
mija od 300 dinara.

Odlukom Saveta roditelja
sklopljen je ugovor sa jednom
od osiguravaju}ih ku}a koja je
imala najbolju ponudu. Praksa
ove osiguravaju}e ku}e je da,
ukoliko 80 procenata u~enika
plati osiguranje, za preostalih
20 odsto pokriva ostatak, te au-
tomatski osigurava sve u~eni-
ke. Direktorka osnovne {kole
„Vuk Karad`i}“ Lidija Risti} iz-
javila je da su u ovoj {koli svi
u~enici pokriveni osiguranjem. 

- Na Savetu roditelja se odlu-
~uje koja osiguravaju}a ku}a je

najpovoljnija, a onda savet rodi-
telje upoznaje sa uslovima i de-
taljima osiguranja, isti~e Risti}.

Osiguravaju}e ku}e po~et-
kom svake {kolske godine do-
stavljaju {kolama ponudu za

kolektivno osiguranje u~enika
od posledica nesre}nog slu~aja.
Odluku sa kojom osiguravaju-
}om ku}om }e se sklopiti ugo-
vor donosi Savet roditelja {ko-
le. Ovim putem se roditeljima
pru`a prilika da, bez samostal-
ne inicijative i po pristupa~nim
cenama, osiguraju svog |aka.

Ova polisa je zapravo osigu-
ranje od posledica nesre}nog
slu~aja nezgode i pokriva nezgo-
de koje se dese i u {koli, ali i na
izletu, igrali{tu, letovanju i to 24
~asa dnevno. Uglavnom su po-
kriveni pad, udar predmetom,
saobra}ajna nezgoda, opekotine
i druge nezgode koje mogu iza-
zvati povrede, invaliditet ili sm-
rt osiguranika. Z. V.

Odluka aktiva direktora {kola za osiguranje u~enika od nezgoda

Godi{nja premija samo 300 dinara

Razmena ideja umesto konkursa
Ovaj pristup je savremen i veoma razli~it od dosada{nje prakse, kada se uvek oda-
birala neka firma ili grupa koja bi trebalo da re{i neki urbanisti~ki problem svojim
idejama. U ovom slu~aju rezultat se posti`e kroz razmenu ideja mladih stru~njaka
koji se trude da do|u do zajedni~kog re{enja, respektuju}i mi{ljenja gra|ana koja
}e, u su{tini, biti presudna.

Po`areva~ki 
prosek zarada
40.137 dinara
Prema podacima Republi~kog zavoda za statistiku, najvi{u
septembarsku prose~nu zaradu u Brani~evskom okrugu ostva-
rio je Grad Po`arevac - 52.503 dinara, {to je za oko 6.000 vi{e od
proseka na nivou Srbije. U ovu sumu ulazi zarada ostvarena u
Gradskoj op{tini Kostolac - 72.836 i u samom Po`arevcu -
40.137 dinara. Nakon Po`arevca, druga po visini prose~ne za-
rade u Brani~evskom okrugu je op{tina @agubica, sa 37.873 di-
nara. Slede Ku~evo sa 33.992, Petrovac na Mlavi sa 33.953, Ve-
liko Gradi{te sa 33.469, Golubac sa 32.359, @abari sa 28.807 i
op{tina Malo Crni}e, u kojoj prosek iznosi 27.933 dinara. Pro-
se~na septembarska neto zarada na nivou celog Brani~evskog
okruga iznosila je 45.595 dinara. M. V.

Izbori za savete MZ
u Velikom Gradi{tu
Veliko Gradi{te - Op{tinska
uprava Veliko Gradi{te obave-
{tava gra|ane da }e se 6. novem-
bra odr`ati izbori za savete me-
snih zajednica u naseljima: Kur-
ja~e, Sirakovo, Garevo, Desine,
Kamijevo, Srednjevo i Carevac.
U navedenim naseljima izbori }e

se odr`ati u zgradama osnovnih
{kola, sem u Srednjevu, gde }e se
glasati u Domu kulture. Prilikom
dolaska na bira~ko mesto gra|a-
ni su du`ni da ponesu va`e}u li~-
nu kartu, paso{ ili voza~ku do-
zvolu koja sadr ì jedinstveni ma-
ti~ni broj gra|ana. M. V.

Bitna je i preventiva: Dr Vera Jokanovi} Kosti}

Doprinos ubla`avanju nesre}nih slu~ajeva
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   re{enja urbane rekonstrukcije grada 

 kreiraju varo{ 

radionice, prikazane su njihove
prezentacije na kojima se vidi
kakva re{enja nam predla`u,
ka`e Svetlana Milutinovi}.

Nakon toga, iz svega predlo-
`enog trebalo bi da se izaberu
najbolje ideje koje }e mo}i da se
primene. Studenti su anga`o-
vani volonterski, a njima }e
ovaj rad doneti odre|ene bodo-
ve na studijama. Oni potpisuju
sporazum sa Gradom da se nji-
hove ideje mogu koristiti bez

vremenskog ograni~enja i na-
knade, izjavila je Milutinovi}.

- Najva`niji deo ~itavog pro-
jekta je analiza. Mi analiziramo
prostor onako kako smo nau-
~eni na fakultetu, kao i grupe
korisnika tog prostora od poli-
ti~kih struktura pa preko svih
ljudi koji koriste taj prostor -
stari, mladi, zaposleni, nezapo-
sleni, roditelji, srednjo{kolci i
sve ostale grupe gra|ana. Nji-
hova mi{ljenja sabiramo na

jednom mestu i odatle merimo
koja }e od na{ih ideja biti naj-
bolja, kazao je arhitekta Ivan
Peri}, mentor projekta.

Tokom trajanja Radionice,
u~esnike je posetio i gradona-
~elnik Po`arevca Bane Spaso-
vi} sa na~elnicom Gradske
uprave Suzanom Bulaji}.

- Nisam se dvoumio ni tre-
nutka oko pru`anja pomo}i da
se realizuje ovaj projekat savet-
nice Milutinovi}, jer sam okru-
`en mladim stru~nim ljudima,
tako da sam uveren da }emo
mnoge va{e ideje implementi-
rati u budu}nosti u na{em gra-
du. @elim vam puno uspeha i
radujem se boravku najboljih
mladih srpskih arhitekata u
Po`arevcu, rekao je gradona-
~elnik Spasovi}, koji je jo{ go-
vorio o problemima planske iz-
gradnje i komunalne infra-
strukture sa kojima se susre}e
lokalna samouprava. 

Pored stru~nog dela, koji ~i-
ne predavanja iz razli~itih obla-
sti, predvi|en je i rad na terenu.
Zona koja se obilazi jeste od
Centra za kulturu, pa dijago-
nalno do Vi{e tehni~ke {kole.
Na tom potesu ovi mladi stru~-
njaci na ~elu sa Svetlanom Mi-
lutinovi} i ostalim predava~i-
ma }e premeravati prostor, gle-
dati, fotografisati ali i razgova-
rati sa Po`arevljanima kako bi
na licu mesta saznali njihova
mi{ljenja o izgledu grada. 

Z. Vasi}

Po`arevac - Od po~etka ove go-
dine u Po`arevcu je elektron-
skim putem podneto vi{e od
700 zahteva za gra|evinske do-
zvole. Iako se gra|ani jo{ nisu
navikli na ovaj na~in za tra`e-
nje dozvole za gradnju, on
znatno skra}uje proces kako do
dozvole mogu da do|u. Do no-
ve gra|evinske dozvole za 28
dana - govorili su iz Ministar-
stva gra|evine pro{le godine. U
Odeljenju za urbanizam su iz-
javili da je to optimisti~na pro-
cena, retka i ostvariva jedino u
idealnim uslovima.

Pro{le godine u martu su
usvojeni brojni podzakonski
akti, pravilnici i nekoliko ured-
bi o objedinjenoj proceduri,
koja je imala za cilj da gra|ani-
ma olak{a proces dobijanja
gra|evinske dozvole. Ono {to je
moralo da se radi od {altera do
{altera, sada mo`e da se radi i
elektronski. U Po`arevcu je od
1. januara ove godine podneto
preko sedam stotina zahteva za
izdavanje gra|evinskih dozvola
elektronskim putem, a ~injeni-
ca da je 219 zahteva ve} u prvi
mah odba~eno zbog formalnih

nedostataka svedo~i da se Po-
`arevljani tek „uhodavaju“ sa
ovim vidom tra`enja dozvola.

Suzana Trifunovi} iz Odelje-
nja za urbanizam izjavila je da
je za prijavljivanje putem inter-
neta neophodno imati elek-
tronski potpis, koji u MUP-u
mo`e besplatno dobiti svako sa
biometrijskom li~nom kartom.
Ona dodaje da izdavanje do-

zvola, kada se one tra`e elek-
tronskim putem svakako ide
br`e. Prvi i najdu`i korak na
tom putu je ispunjavanje loka-
cijskih uslova. U objedinjenoj
proceduri, urbanisti tra`e po-
datke od svih preduze}a i rele-
vantnih institucija, o tro{kovi-
ma priklju~enja na elektro, vo-
dovodnu i kanalizacionu, topli-
fikacionu mre`u. Gra|ani zato
ne moraju da „tr~e“ od {altera
do {altera da bi dobili te podat-

ke. Kod ispunjavanja lokacij-
skih uslova, po pravilu se naj-
du`e ~eka na podatke iz EPS-a,
koji tro{kove za priklju~enje na
mre`u dostavlja u zakonskom
roku, ali desetak dana po upu-
}enom zahtevu. 

Ovaj korak je ranije trajao
izme|u 30 i 60 dana. Sada je to
vreme upola kra}e, a lokacijski
uslovi va`e 12 meseci i u tom

periodu se potom mo`e pokre-
nuti postupak za izdavanje do-
zvole koji obi~no traje izme|u
7 i 10 dana. Uz zahteve i skeni-
rane takse, prila`e se i idejno
re{enje, koje je projektant na-
pravio i overio elektronskim
potpisom. Treba napomenuti
da nakon izdavanja gra|evin-
ske dozvole treba izvaditi i upo-
trebnu dozvolu, {to su mnogi
gra|ani ranije previ|ali.

Z. V.

Od po~etka godine elektronskim putem podneto 
vi{e od 700 zahteva za gra|evinske dozvole

Odba~eno 219 zahteva
zbog formalnih nedostataka

Takse i kvadratura
U celom poslu pla}a se i nekoliko taksi - za lokacijske uslove, republi~ka admini-
strativna i lokalna administrativna taksa, propisana gradskom Odlukom. Dok su
prve dve takse skupa oko 1.700 dinara, LAT je oko 2.000 dinara za individualne
objekte, a kada je re~ o ve}im objektima, zavisi od namene i kvadrature.

Po`arevac - Grad Po`are-
vac objavio je konkurs za
dodelu podsticaja od 33
miliona dinara, namenje-
nih investicijama poljopri-
vrednih gazdinstava. Sred-
stva se dodeljuju za formi-
ranje sto~nog fonda, za ku-
povinu poljoprivredne me-
hanizacije, za gradnju pla-
stenika, podizanje vo}nih
zasada, nabavku opreme za
p~elarstvo, opreme za su{e-
nje vo}a... Maksimalni iz-
nosi koje jedno doma}in-
stvo mo`e da dobije su
500.000 i 600.000 dinara, u
zavisnosti od toga za koje
namene se konkuri{e. Pri-
jave na konkurs poljopri-
vrednici mogu da podnose
do 25. novembra. M. V.

Gradski podsticaji 
za agrar 33 miliona

Zna~ajan
segment
Radionice jeste i
istra`ivanje na
temu kakve su
preovla|uju}e
potrebe gra|ana,
kako bi i njihovi
predlozi bili po
meri stanovnika

Po`arevac - Pet javnih preduze-
}a uplati}e u bud`et grada Po-
`arevca 50 odsto od ukupno
ostvarene dobiti tokom pro{le
poslovne godine. Re~ je o pred-
uze}ima: „Toplifikacija“, „Vo-
dovod i kanalizacija“, „Parking
servis“, „Komunalne slu`be“ i
„Ljubi~evo“. Oni su ostvarili
dobit oko 117 miliona dinara, a
u bud`et moraju da uplate 50
odsto, odnosno 58,5 miliona. 

Najve}u dobit - 97.304.388
dinara, ostvarila je „Toplifika-
cija“, koja }e u gradski bud`et
uplatiti 48.652.194 dinara. Po

visini ostvarene dobiti na dru-
gom mestu su „Komunalne
slu`be“, koje su ostvarile pri-
hod od 13 miliona dinara. 

Za njim sledi „Parking ser-
vis“ sa 4,6 miliona dobiti, koje
}e do 30. novembra uplatiti u
gradski bud`et 2,3 miliona. Na
~etvrtom mestu nalazi se JKP
„Vodovod i kanalizacija“, koje
je zaradilo 3,13 miliona dinara.
Me|utim, nakon pla}anja po-
reza na dobit i odlo`enih pore-
skih rashoda, dobit je manja -
852.230 dinara, pa }e se u bu-
d`et uplatiti 426.115 dinara. 

Najmanju dobit u pro{loj go-
dini ostvarilo je javno preduze}e
„Ljubi~evo“ - 1.272.000, pa }e
gradu uplatiti 636.000 dinara,
dok }e drugu polovinu iskoristi-
ti za pokrivanje gubitaka iz rani-
jih godina. Na spisku po`areva~-
kih javnih preduze}a sa ostvare-
nom dobiti, nedostaju dva. Jed-
no je Direkcija za izgradnju, ko-
ja ne posluje tr`i{no, pa, samim
tim, nema dobit, a drugo je radio
difuzno preduze}e „Radio Po`a-
revac“, koje u procesu privatiza-
cije medija nije prodato, pa je i
zvani~no uga{eno. M. V.

Pet javnih preduze}a uplati}e u bud`et grada 50 odsto od ostvarene dobiti

Ostvarili dobit
oko 117 miliona

U i{~ekivanju dobrih re{enja: Sa sastanka u~esnika Radionice

Zgrada JP Toplifikacija

Skra}en put od projekta do dozvole za gradnju: Jedan od projekata
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Lokalna samouprava u gradu kraj Dunava i jesenje dane koristi za radove na infrastrukturi

Veliko Gradi{te kao ogromno gradili{te 
Veliko Gradi{te - Jedna od najve-
}ih investicija na podru~ju Veli-
kog Gradi{ta je gradnja gasovoda,
zapo~etog jo{ u julu. Prva faza ra-
dova koji su ve} zavr{eni u nase-

ljima Kumane, Topolovnik, Kisi-
ljevo, Biskuplje, Zatonje i Ram ob-
uhvatala je izgradnju 41,5 kilome-
tara razvodnog i 126,7 kilometara

distributivnog gasovoda, a trenut-
no se radi u Velikom Gradi{tu,
Belom Bagremu i Po`e`enu...

- U cilju razvijanja sportskog

turizma, na Srebrnom jezeru
„ni~e“ vi{enamenska sportska
hala. Za prvu fazu gradnje, tre}i-
na od ukupno potrebnih 75 mili-
ona dinara je dobijena od Mini-
starstva trgovine, turizma i tele-
komunikacija. Ostatak sredstava
o~ekujemo u januaru i februaru,
zavr{etak hale planiramo do 1.
maja, ka`e predsednik op{tine u
Velikom Gradi{tu Dragan Mili}.

I na ko{arka{kim terenima
kraj jezera, otvorenim ove godine,
privodi se kraju postavljanje pod-

loge od tartana, za {ta su ve} po-
menuto Ministarstvo i lokalna sa-
mouprava obezbedili osam mili-
ona dinara. Sportske sadr`aje }e
upotpuniti i trim-staza za ~iju je
gradnju kod Ministarstva turizma
konkurisano za 13 miliona dina-
ra, dok Sportski centar od Mini-
starstva omladine i sporta o~eku-
je devet miliona za izgradnju svla-
~ionica na glavnom fudbalskom
terenu kod Sportske hale.

- U Velikom Gradi{tu uskoro
po~inje i asfaltiranje {est ulica, {to }e
ko{tati oko 30 miliona dinara, a po-
lovinu sredstava je obezbedila op{ti-
na. U pripremi je i poja~ano odr`a-
vanje lokalnih puteva, sa asfaltira-
njem ulica u 24 sela, na trasi od 20
kilometara, za koje smo tako|e iz-
dvojili stotinu miliona dinara, pa bi
radovi trebalo da otpo~nu narednih
dana - najavljuje Mili}, uz napome-
nu da je u toku i prva faza ure|enja
regionalnog puta Topolovnik  -
Ram, duga oko 600 metara, koju na
inicijativu iz Velikog Gradi{ta finan-
siraju „Putevi Srbije“.

U zgradi O[ „Ivo Lola Ribar“ u
Velikom Gradi{tu renovira se
kompletan mokri ~vor, a ugovor
za sanaciju zgrade - vredan 15.700
evra - zaklju~en je sa Ministar-
stvom prosvete. U PU „Majski
cvet“ op{tina je finansirala ugrad-
nju novih podova u vrednosti
700.000 dinara - u radnim soba-
ma i hodniku na spratu. Lane su
30 godina stari podovi sanirani i u
prizemlju ove ustanove, a isti po-
sao je obavljen i u prizemlju zgra-
de Op{tinske uprave, uz ulaganje
712.000 dinara. M. V.

Zavr{ni radovi u centru Po`arevca
Po`arevac - U toku su radovi za-
vr{ni radovi u ulicama Knez Mi-
lo{ev venac i [umadijskoj kraj
gradske pijace, koje spadaju me-
|u najprometnije saobra}ajnice u
centru Po`arevca. Radove su po-

novo obi{li gradona~elnik Bane
Spasovi} i direktor Javnog predu-
ze}a „Direkcija za izgradnju gra-
da Po`arevca“, Mitar Karad ì}.

- Svi sa nestrpljenjem o~eku-
jemo zavr{etak radova u jo{ dve

ulice koje }e biti renovirane po
svim pravilima struke. Tako|e,
molim gra|ane u ulici Knez Mi-
lo{ev venac koji su odlagali sme-
}e na mestu gde je stajao kontej-
ner, a sada je usled radova pome-

ren, da to sada ~ine u prvom slo-
bodnom, pedeset metara dalje.
^uvajmo na{ lepi Po`arevac“,
poru~io je gradona~elnik Spaso-
vi} na svojoj fejsbuk stranici.

Z. V.

@agubica - Lokalni i seoski pute-
vi i ulice ~ije je sre|ivanje vode}i
prioritet rukovodstva op{tine
@agubica, ure|uju se planira-
nom dinamikom, a vremenski

uslovi u drugoj polovini meseca
oktobra pogoduju putarima, te
se zavr{ni radovi izvode bez pro-
blema. Tako su u selu Laznica 24.
oktobra okon~ani radovi na as-

faltiranju Grobljanske ulice, a te-
ren su obi{li zamenik predsedni-
ka op{tine @agubica Predrag Iv-
kovi} i direktor Direkcije za iz-
gradnju i razvoj Milan Simi}

- Nakon ove ulice sledi ure|e-
nje ulice u selu Milanovac, gde ta-
ko|e deo novca participiraju gra-
|ani, i asfaltiranje parkinga kod
zgrade Starog Doma kulture i
P~elarske zadruge u @agubici, is-
takao je Ivkovi}.

Asfaltiranje ulice pored seo-
skog groblja u Laznici koje su par-
ticipacijom pomogli me{tani, za-
vr{eno je pre zime, kako je i obe-
}ano, {to je za stanovnike ove ulice
i te kako zna~ajno. Me{tanin Rat-
ko [}opulovi}, rekao je da je zado-
voljan izvedenim radovima i ista-
kao da se na asfaltiranje „Gro-
bljanske“ ~ekalo du`i niz godina.
Jo{ jedna ulica u Laznici ~ije je sre-
|ivanje predvi|eno planom lokal-
ne samouprave, zavr{ena je u pot-
punosti, a do kraja gra|evinske se-
zone, dok vremenske prilike budu
dozvoljavale, planirano je jo{ do-
sta aktivnosti i po ostalim naselji-
ma u ̀ agubi~koj op{tini. M. V.

I u Op{tini @agubica radi se punom parom

Prioritet ure|enje seoskih puteva

Dr`ava poma`e, ali i op{tina
obezbe|uje novac Gradnja i obnova
zbog sugra|ana i novih turista

Ambulanta i Dom zdravlja
Tokom novembra }e, saznajemo, biti okon~ana i izgradnja ambulante u Srednjevu, ko-
ja }e odmah biti potpuno opremljena i osposobljena za prijem pacijenata. U ovaj po-
sao je ulo`eno ukupno 12 miliona dinara, od ~ega je dva miliona obezbedilo Ministar-
stvo zdravlja, jedan i po Dom zdravlja u Velikom Gradi{tu - od zakupa prostora za apo-
teku - a ~etiri miliona suinvestitor u izgradnji, javna ustanova „Apoteka Po`arevac“. I u
Domu zdravlja u Velikom Gradi{tu je, sredstvima Ministarstva zdravlja, zavr{ena sana-
cija mokrog ~vora, uz kre~enje prostorija i renoviranje podova u ~ekaonicama. 

Po`arevac - Gradona~elnik Po`a-
revca Bane Spasovi} posetio je Po-
`areva~ku gimnaziju i Osnovnu
{kolu „Desanka Maksimovi}“ ka-
ko bi se i li~no na terenu uverio u
tok investicija. U Gimnaziji su u
toku radovi na zameni stolarije ~i-
ja je vrednost oko 7.840.000 dina-
ra. Konkretno zamenjuje se do-
trajala stolarija (prozori i vrata) i
ulazna vrata u Gimnaziju. Radovi
su po~eli 21. oktobra, a rok za za-
vr{etak je kraj novembra.

Gradona~elnika Baneta Spa-
sovi}a u Gimnaziji je do~ekala di-
rektorka Danijela @ukovski, koja
je izjavila da }e zavr{etkom ove
investicije biti ostvarene u{tede
kada je u pitanju grejanje ovog
objekta zato {to }e se pobolj{ati

izolacija zgrade. Prethodna stola-
rija je bila izuzetno dotrajala i na-
kon du`eg niza godina je zame-
njena. Zahvalila se gradona~elni-
ku na razumevanju lokalne sa-
mouprave za potrebe Gimnazije i
izrazila je nadu da }e se to nasta-
viti ubudu}e.

Gradona~elnik Po`arevca Ba-
ne Spasovi} izrazio je zadovolj-
stvo realizacijom i tokom ove in-
vesticije i obe}ao je da }e grad na-
staviti da poma`e obrazovne
ustanove, a konkretno za gimna-
ziju }e biti izdvojena sredstva za
sanaciju krova i ure|enje mokrih
~vorova. Apelovao je na direktor-
ku da na vreme preda projekte za
narednu godinu, kako bi oni bili
planirani za bud`et za narednu

godinu. Gradona~elnik je jo{ jed-
nom podsetio da je grad u ovoj
godini izdvojio oko 100 miliona
dinara za obrazovne ustanove i

da }e i naredne godine izdvojiti
ista, ako ne i ve}a sredstva.

Nakon obilaska Gimnazije
gradona~elnik je posetio i O[
„Desanka Maksimovi}“ gde je
zavr{ena rekonstrukcija parketa
u fiskulturnoj sali  za koju je grad

izdvojio oko 1.300.000 dinara. U
ovoj {koli je okre~en i plafon u
holu kao i neke u~ionice. U „De-
sanki“ parket je ure|en prvi put
od izgradnje {kole od pre 30 go-
dina.

Zlatan Radovanovi} direktor
{kole, zahvalio se  gradu Po`arev-
cu na odobrenju sredstava za ove
radove i istakao je da je novac
utro{en onako kako je i planira-
no. Gradona~elnik Spasovi} re-
kao je da je zadovoljan onim {to
je video u {koli - kako realizaci-
jom pomenute investicije tako i
modernim u~ionicama koje po-
seduje ova obrazovna ustanova.
Najavio je da }e grad dati sred-
stva i naredne godine ako se pla-
novi za investicije podnesu na

vreme i apelovao je na pojedine
direktore da javne nabavke  spro-
vode u roku i da {to pre realizuju
svoje investicije, kako bi i nared-
ne godine dobili sredstva. Kada
je u pitanju O[ „Desanka Maksi-
movi}“, Spasovi} je istakao da za
narednu godinu treba da tra`e i
ve}a sredstva te da ne trebaju da
budu skromni u svojim zahtevi-
ma, jer }e Grad opet izdvojiti
zna~ajan novac za obrazovne
ustanove.

U~enici Desanke Maksimovi}
uru~ili su gradona~elniku poklo-
ne u vidu slike i knjige, a direktor
{kole uru~io je zahvalnicu grado-
na~elniku Banetu Spasovi}i i gra-
du Po`arevcu za veliki doprinos
u razvoju {kole. Z. V.

Temi{var - U subotu 29. oktobra.
, u Temi{varu je odr`an tradicio-
nalni me|unarodni karate turnir
„Temi{var - Open“ na kome je
u~e{}e uzelo 29 klubova iz Ru-
munije, Ma|arske i Italije, dok je
predstavnik Srbije na ovom tak-
mi~enju bio Karate Klub „Po`a-
revac 92“, koji je na sjajan na~in
reprezentovao Grad i zemlju oda-
kle poti~e. Po`arevljani su u izu-
zetno jakoj konkurenciji osvojili
osma  medalja i zauzeli ~etvrto
mesto u generalnom plasmanu. 

Zlatne medalje su osvojili: Ne-
manja ^arapi}, Janko Raji}, eki-
pa juniora u sastavu Aleksandar
Antanasijevi}, Filip Vladi}, Mi-
lan Luki} i Filip Milo{evi}, kao i
ekipa juniorki koju su ~inili: An-
|ela Vasi}, Iva Raji} i An|ela Sto-
jiljkovi}. Srebrne medalje su pri-

pale An|eli Vasi} i Filipu Vladi-
}u u apsolutnoj kategoriji, dok su
bronzane medalje iz Temi{vara
poneli An|ela Stojiljkovi} i Filip
Vladi} u te{koj kategoriji.

Pored sjajnih rezultata sa bori-
li{ta, boravak u Temi{varu je isko-
ri{}en na najbolji mogu}i na~in i
na sportsko-diplomatskom planu.
Predsednik kluba Bane Dmitrovi}

je od Potpredsednika Italijanske
karate Federacije, gospodina Ste-
fana Pascija dobio poziv za u~e{}e
na predstoje}em Svetskom Kupu
koji }e se odr`ati od 9. Do 11. de-
cembra u italijanskom gradu Ka-
orleu. Tako|e, predsednik Ru-
munskog karate Saveza, gospodin
Mihai Curijanu je predlo`io da u
budu}em periodu saradnja sa na-
{im karatistima bude jo{ bolja i da
zapo~nemo sa organizacijom za-
jedni~kih regionalnih takmi~enja
i stru~nih seminara u pograni~noj
oblasti Rumunije i Srbije.

Za Karate Klub „Po`arevac 92“
nema odmora, jer ve} slede}e ne-
delje u po`areva~kom Sportskom
Centru po`areva~ki karatisti bi}e
doma}ini Kupa Srbije na kom
brane titulu {ampiona osvojenu
pro{le godine u ̂ a~ku. M. V.

Veliki uspeh Po`arevljana na karate turniru u Temi{varu

Osam medalja i ~etvrto mesto

Uskoro
doma}ini Kupa
Srbije na kom
brane titulu
{ampiona
osvojenu pro{le
godine

Gradi{tanka Tamara Petrovi} prvakinja dr`ave u pecanju

Prva dama ribolova
Veliko Gradi{te - Tamara Petrovi}
iz Velikog Gradi{ta osvojila je zlat-
nu medalju i pehar na dr`avnom
prvenstvu u sportskom ribolovu
za dame, odr`anom nedavno u
Karavukovu, {to je bio povod da
primadonu srpskog pecanja primi
predsednik Predsednik op{tine
Veliko Gradi{te Dragan Mili}. 

Ovaj plasman, sa ulovom od
~ak 21.380 grama, obezbedio joj
je u~e{}e na svetskom prvenstvu
2017. godine. Tamara se takmi~i
u pecanju na plovak, a sa takmi-
~enjem je po~ela u petom razre-
du osnovne {kole. Sada uspe{na
studentkinja zavr{ne godine ga-
stronomije, pecanje je zavolela u
svojoj petoj godini. Da joj je peti-
ca sre}an broj svedo~i i pet, do
sada osvojenih zlatnih medalja.
Pored ovih, ni`u se i po jedna
srebrna i bronzana u zemlji te
jedna bronzana na me|unarod-
nom takmi~enju u Ma|arskoj.

- Op{tina nastoji da podr`i
razvoj sporta i omogu}i svim

uspe{nim takmi~arima dalje na-
predovanje stoga }emo pratiti
Tamaru i na takmi~enju za svet-
sko prvenstvo naredne godine,
najavio je predsednik Mili}, ~e-
stitaju}i joj na zaslu`enom uspe-
hu a ovo je bila prilika i za razme-

nu simboli~nih poklona. Tama-
ra je, zbog postignutih rezultata,
promoter presti`ne firme „Tu-
bertini“, koja joj je obezbedila pr-
voklasnu opremu, ali joj je svaka
pomo} dobrodo{la budu}i da su
tro{kovi visoki. Z. V.

Gradona~elnik Bane Spasovi} posetio Po`areva~ku gimnaziju i O[ „Desanka Maksimovi}“ koje se rekonstrui{u

Planovi za investicije 
podneti na vreme

Slede}e godine
verovatno i vi{e
od 100 miliona
za obrazovne
ustanove

Po`arevac - Tematska radionica
pod nazivom „Kakvu budu}nost
`elimo - {ta ka`u stari?“ odr`ana
je u zgradi Gradskog zdanja u Po-
`arevcu. Naime, demografske
promene, koje karakteri{e sve pri-
sutnija pojava ubrzanog starenja
stanovni{tva, obavezuju Republi-
ku Srbiju i lokalne samouprave da
pristupe izradi strate{kih doku-
menata kojima bi se obezbedilo
podsticanje integracije starih lica
u dru{tvo i srodnih problema.
Upravo to je glavni razlog {to je za
potrebe izrade Lokalnog akcionog
plana za unapre|enje polo`aja
starijih lica na teritoriji Grada Po-
`arevca 2017-2020. godine formi-
rana Komisija sa predstavnicima
relevantnih institucija i tela na
predlog Gradskog ve}a.

- Prva prioritetna oblast kojom
}e se baviti ovaj dokument je ma-
terijalni polo`aj starijih, odnosno
siroma{tvo i socijalna isklju~enost.
Druga oblast koju }emo poku{ati
da unapredimo je zdravstvena za-
{tita i invaliditet starih osoba. u
sklopu toga ulo`i}emo napor da
unapredimo uslugu „Pomo} u ku-
}i“. Tre}a oblast kojom }emo se
baviti je nasilje i diskriminacija sta-
rih sugra|ana kroz me|ugenera-
cijsku saradnju, umre`avanje raz-
li~itih institucija i sli~no, izjavila je
Tatjana Raji}, direktor Centra za
socijalni rad Po`arevac i Predsed-
nik Komisije za izradu Lokalnog
akcionog plana za unapre|enje po-
lo`aja starijih lica na teritoriji Gra-
da Po`arevca 2017-2020 godine.

Z. V.

Odr`ana tematska radionica o problemima starijih lica

Tre}e doba mora da ima re~

Finale takmi~enja „Iza|i mi na teglu“

Najukusniji ajvar iz vrti}a
Zlatibor - Tre}a sezona karavana
„Iza|i mi na teglu“ obi{la je 30
gradova {irom Srbije a `iri je od-
lu~io da je najukusniji i najkrea-
tivniji nacionalni specijalitet spra-
vila ekipa Pred{kolske ustanove
„Ljubica Vrebalov“ iz Po`arevca.
Ina~e, Po`arevac je 30. avgusta
bio doma}in ovog karavana. U
konkurenciji od 15 takmi~arskih
ekipa, Pred{kolska ustanova
„Ljubica Vrebalov“ je zaslu`eno
zauzela prvo mesto. Tom prili-
kom, kvalifikovala se za finalno

takmi~enje odr`ano na Zlatiboru.
Najbolji majstori ajvara iz svih
gradova koje je karavan obi{ao
tokom leta jo{ jednom su ukrstili
svoje varja~e i tajne recepte u bor-
bi za titulu najboljeg ajvar majsto-
ra u Srbiji na Zlatiboru.

Jedna od presti`nih nagrada
koju je Pred{kolska ustanova
„Ljubica Vrebalov“ osvojila na fi-
nalnom takmi~enju je nagrada za
najkreativniju ekipu od svih dva-
deset ekipa u~esnica iz cele Srbije.

„Sa na{om lokalnom samou-

pravom i Turisti~kom organiza-
cijom Po`arevac, na najbolji i naj-
kreativniji na~in, predstavili smo
na{ grad i Ustanovu, ka`u ve{ti
kuvari iz Vrti}a. Kreativnost celo-
kupnog tima, motivacija, pozitiv-
na energija, odu{evljenje posetila-
ca i najmla|ih su bili presudni da
osvojimo presti`nu titulu najkre-
ativnijeg tima. Zahvaljujemo se
svima koji su nam pru`ili podr-
{ku, navijali za nas i pomogli da
ostvarimo ovakav uspeh“.

Z. V.

Iri{ki Venac - Me|u u~esnicima
„Susreta gljivara“ na Iri{kom
vencu, jednom od najzna~ajnijih
skupova za lica koja se bave pe-
~urkama, na{lo se i udru`enje iz
Krepoljina u Homolju „Stude-
nac“. Susreti gljivara, na Iri{kom
vencu, ina~e trinaesti po redu,
odr`ani su proteklog vikenda. 

Kako je istakao Vladan Milo-
{evi}, predsednik dru{tva, ovo je

vrlo zna~ajan doga|aj za njih jer
pru`a mogu}nost za razmenu is-
kustava i unapre|enje dalje sa-
radnje, kao i pobolj{anje manife-
stacije u Krepoljinu, koja je za-
snovana na sli~nom principu.

Tako|e, naveo je i odre|ene
novine u okviru funkcionisanja
Mikolo{ko - gljivarskog saveza
Srbije koje }e znatno unaprediti
dalja istra`ivanja na terenu i sma-

njiti ne`eljene posledice trovanja
nestru~nog branja pojedinaca.
Ovogodi{nji susreti na Iri{kom
vencu u prirodi Nacionalnog par-
ka Fru{ka gora okupili su vi{e od
300 u~esnika. Doma}in i organi-
zator bilo je Gljivarsko dru{tvo
Novi Sad uz podr{ku svojih gosti-
ju i saradnika iz Mikolo{ko-glji-
varskog saveza Srbije.

Z. V.

Krepoljinski gljivari na Fru{koj gori

U Po`areva~koj gimnaziji O[ „Desanka Maksimovi}“
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P rivi|am da dr`ava,
~itaj dr`avna
birokratija, ~ini sve

da olak{a gra|anima sve
njihove aktivnosti vezane za
delatnost zakonodavne,
sudske i izvr{ne vlasti. U
nekim slu~ajevima, dodu{e
re|im, to odistinski i vi|am.
Me|utim, ̀ ivot nas u~i da je
dug i trnovit put od
privi|anja do vi|enja, od
`elje do ostvarenja, od
obe}anja do izvr{enja. 

U ovom tekstu re~ je o
mukama na koje su pojedini
gra|ani, na hiljade njih,
upu}eni re{avaju}i jedno
~isto administrativno
pitanje. Pitanje za koje bi se
reklo da se mo`e obaviti bez
tro{kova i o~as posla.

Konkretnije, re~ je o
proceduri prikupljanja
dokumenata radi
konkurisanja za studentski
kredit, stipendiju ili dom.
[to se ti~e raznih uverenja,
tu je situacija bolja nego pre
dvadeset-trideset godina:
zavr{ava se br`e i ne pla}aju
se takse. Problem je u
pribavljanju jednog obrasca,
bro{ure za studentski kredit
(i drugo gore pomenuto).
Ni{ta vam ne vredi {to ste
pribavili sva potrebna
dokumenta, a to po pravilu
~ine roditelji za svoju decu-
studente, naro~ito ako su
deca u univerzitetskom
centru, a roditelji u
unutra{njosti. 

Neko je propisao da se
zahtevi za te vrste pomo}i
studentima, ta~nije
njihovim roditeljima,
podnose na strogo
propisanom obrascu,
bro{uri za studentski kredit.
Obrasci se, pojedina~no,
mogu kupiti u papirnicama,
fotokopirnicama i
knji`arama, neki od njih se
izdaju popunjeni i overeni, u
dr`avnim ili op{tinskim
slu`bama, a mogu se skinuti

sa interneta, odnosno sa
odgovaraju}eg sajta.
Dodu{e, sve se to mo`e
pribaviti i dostaviti, ali
spakovano u re~enu
bro{uru.

Konkretan primer je iz
Po`arevca, ali verujem da je
isto u ostatku Srbije. ̂ ovek
do|e u slu`bu zadu`enu za
te poslove i odmah bude
upu}en da pribavi
„bro{uru“. Gde da je nabavi?
Pa, mo`da u knji`ari, mo`da
na Visokoj {koli strukovnih
studija, a ako ne, onda
svakako u Beogradu. ̂ ovek
se zahvali na predusretljivim
informacijama i krene da
obilazi naslove na koje je
upu}en. Tamo ne nalazi
„bro{uru“, pa
samoinicijativno pose}uje
papirnice i fotokopirnice,
uzalud. Taj pohod je bio
uzaludan, ali njega upornost
ne napu{ta pa poziva ro|aka
u Beogradu, da ovaj potra`i
po tamo{njim knji`arama.
Sin student ve} je tra`io na
fakultetu i re~eno mu je da
obi|e knji`are! U zlo doba
seti se da pretra`i internet i
saznaje da „bro{uru“ izdaje
Prosvetni pregled, Beograd,
De~anska 6 (biv{a Mo{e
Pijade), preko puta Doma

omladine. Sada je ve} sve
lak{e: student ode na datu
adresu, kupuje „bro{uru“ i
{alje ocu...

„Bro{ura“ se kao zahtev
za kredit podnosi do 31.
oktobra, a predavanja na
fakultetima su u punom
jeku, po~eli su i prvi
kolokvijumi, pa studenti
nemaju previ{e vremena za
tra`enje , a roditelji, i ako su
u stisci sa vremenom,
nemaju kud, jer ako dete ne
dobije kredit, roditelji
moraju da se isprse sa 8.600
dinara, koliki je mese~ni
iznos kredita, a o zna~aju
studentskog doma, naro~ito
u Beogradu, da i ne
govorimo. 

Za{to ovo pi{em? Zato
{to je sve moglo da bude
vrlo jednostavno. Da se
neko seti, inicira, naredi, da
se u svakom gradu, a ne
samo u Beogradu i Novom
Sadu, prodaje „bro{ura“.
Ako se ve} nije „setio“
Prosvetni pregled. Ko je taj
neko, pita}ete. Razmislite, a
neka razmisle i oni koji bi na
neki na~in bili nadle`ni da
brinu o problemima
gra|ana.

Bogdan @ivanovi}

[TA PRIVI\AM, 
A [TA VI\AM

Bro{ura 
zlata vredna

Problem je u pribavljanju 
jednog obrasca, bro{ure za
studentski kredit, koja 
se mo`e kupiti samo na
jednom mesto i to u Beogradu

Po`arevac - Predstavnici grada
Po`arevaca, predvo|eni grado-
na~elnikom Banetom Spasovi-
}em i ~lanom Gradskog ve}a
zadu`enim za nevladine orga-
nizacije Dejanom Krsti}em,
primili su delegaciju Nema~ke
nevladine organizacije SODI

koju je predvodila Sara Koliga
menad`er i direktor sa saradni-
cima kao i predstavnici Udru-
`enja Roma Brani~evskog
okruga. Tema razgovora su bi-
li projekti SODI i URBO vezani
za inkluziju Romske zajednice.

Ina~e, SODI je najve}a Isto~-

no Nema~ka nevladina organi-
zacija koja deluje u 35 zemalja
sveta a od Marta 2016 i na teri-
toriji Srbije. Projekat se sastoji
od pravne pomo}i Romskom
stanovni{tvu u oblastima:
zdravstva, obrazovanja i stano-
vanja. Projekat bi se sprovodio

u Kragujevcu, Novom Sadu i
Po`arevcu. Bili bi anga`ovani:
pravnik, psiholog, socijalni
radnik za pitanja Roma a izvo-
dio bi se u prostoru Udru`enje
Roma Brani~evskog okruga u
Po`arevcu. Projekat finansira
Ministarstvo za razvoj Nema~-
ke. Grad Po`arevac daje punu
podr{ku projektu i bi}e uklju-
~en logisti~ki i svim neophod-
nim za {to uspe{nije sprovo|e-
nje projekta. 

Pored pitanja vezanih za
probleme Roma, razgovarano
je i o uklju~ivanju Nema~ke
privredne komore, zapravo po-
mo}i koju SODI mo`e pru`iti u
kontaktima sa potencijalnim
investitorima iz Nema~ke u ci-
lju smanjenja siroma{tva i za-
po{ljavanja {to spada me|u
najve}e probleme ne samo
Romske populacije ve} i svih
gra|ana.  Z. V.

Predstavnici grada Po`arevaca primili delegaciju nema~ke NVO SODI

Pomo} inkluziji Roma i privredi Brani~eva

Odr`an tradicionalni Sajam energetske efikasnosti u Po`arevcu

Obnovljivi izvori energije 
i energetska efikasnost
Po`arevac - Tradicionalni Sa-
jam energetske efikasnosti odr-
`an je u organizaciji Saveza dru-
{tava in`enjera i tehni~ara gra-
da Po`arevca, In`enjerske ko-
more Srbije i Regionalne pri-
vredne komore Po`arevac a te-
ma je bila „Obnovljivi izvori
energije i u{teda energije“. Cilj
sajma je informisanje stru~ne i
{ire javnosti o trenutnom stanju
na polju energetske efikasnosti,
o budu}im pravcima razvoja i
kori{}enja obnovljivih izvora
energije na teritoriji Brani~ev-
skog okruga i {ireg podru~ja.

- ^ast mi je {to ste me po-
zvali da otvorim Sajam ener-
getske efikasnosti i obnovljivih
izvora energije, pozdravio je
u~esnike predsednik Skup{tine
grada Po`arevca Bojan Ili}.

Uvek se setimo da ne{to nije u
redu, tek kada to direktno uti~e
na nas. Mo`e se re}i da smo sada
svi postali svesni problema koji
nas okru`uju, a koji su se godina-
ma, ljudskom krivicom, nagomi-
lavali. Zbog toga sada imamo za-
datak da `ivot na na{oj planeti

o~uvamo, i da promenimo sve
ono {to ga ugro`ava. Neprekidan
porast broja ljudi, potreba za pro-
stranstvom i energijom, uslovili
su da nam planeta postane mala,
a upotrebom fosilnih goriva, u at-
mosferu je dospela ogromna ko-
li~ina {tetnih materija. Pri tome
su ljudskom nemarno{}u, nepo-
{tovanjem pravila i zakona, ugro-
`ene mnoge vrste, pa i mi sami. Iz
tog razloga moramo potra ìti al-
ternativne na~ine za proizvodnju
energije kao {to su energija sun-
ca, vode, vetra, geotermalne ener-

gije i biomase sa ~ime je na{a ze-
mlja veoma bogata. 

Grad Po`arevac na svojoj teri-
toriji ima energetskog giganta
koji }e i pro{iriti svoje kapacitete
ali to nas ne sme uljuljkati i dove-
sti u situaciju {ta }e biti dalje i {ta
}emo ostaviti pokoljenjima koja
dolaze. Svestan sam zna~aja i re-
zultata rada Saveza dru{tva in`e-
njera i tehni~ara grada Po`arev-
ca i ̀ elim da vam sa svoje pozici-
je otvorim vrata da zajedno na-
|emo re{enja ne samo za pro-
blem obnovljivih izvora energije

ve} i za mnoge druge koji mu~e
na{ grad i da ih uz va{u pomo}
re{imo, rekao je Ili}.

Prisutni stru~njaci su svojim
radovima ukazati na nove deta-
lje, pre svega vezane za investici-
ona sredstva, koja se po pokaza-
teljima isplate za par godina.
U~esnici su dobili i Zbornik ra-
dova i CD koji }e im pomo}i da
pored ovoga {to budu danas ~u-
li, izu~avaju i pogledaju literatu-
re koje su koristili ovi stru~njaci. 

- U saradnji sa In`enjerskom
komorom Srbije, ovo predava-
nje ali i sva naredna, bi}e uklju-
~ena u program komore, tako da
na{i in`enjeri ne moraju da od-
laze u druge gradove ve} sva de-
{avanja i usavr{avanja pri sku-
pljanju bodova se mogu ostvari-
ti ovde, rekao je Milutin Stanko-
vi} predsednik SDIT-Po`arevac.

Na platou ispred po`areva~-
kog Centra za kulturu, gde je
sajam odr`an, izlaga~i su pred-
stavili svoje eksponate - opre-
mu i ure|aje iz oblasti obnovlji-
vih izvora energije i u{tede
energije. Z. V.
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Nakon stupanja na snagu Pravilnika o utvr|ivanju 
zdravstvene sposobnosti za dr`anje i no{enje oru`ja

Za lovce obavezni lekarski
pregled oko 3.500 dinara
Po`arevac - Kako smo nedavno izve-
stili, Dom zdravlja u Po`arevcu izda-
va}e zdravstvena uverenja osobama
koje podnose molbu za produ`enje ili
izdavanje novih dozvola za oru`je, ka-
ko je izjavio direktor te ustanove dr
Dragan Raki}. 

Lovci, ma koliko ih bilo, s obzirom
da su podeljeni na vi{e udru`enja, ali i
svi ostali stanovnici Brani~evskog
okruga koji ̀ ele da nose oru`je, prola-
zi}e obavezne lekarske preglede koje
}e ubudu}e obavljati i Dom zdravlja u
Po`arevcu. 

Direktor Doma zdravlja Dragan Ra-
ki} ka`e da su dobili re{enje od inspek-
cije Ministarstva zdravlja i da }e svi
podnosioci zahteva uskoro mo}i da
dobiju bli`e informacije o postupku
pregleda i izdavanja uverenja. Lekar-
sko uverenje za potrebe izdavanja do-
zvola za no{enje oru`ja, va`i}e pet go-
dina, ali je mogu}e izdavanje I na kra-

}i vremenski period. Pravilnik o utvr-
|ivanju zdravstvene sposobnosti fizi~-
kih lica za dr`anje i no{enje oru`ja, stu-
pio je na snagu 1. oktobra.

Pregledi }e zapo~injati pribavlja-
njem mi{ljenja izabranog lekara, na-

kon ~ega }e podnosioce zahteva koji
izvr{e uplatu upu}ivati na lekare spe-
cijaliste u Medicini rada. Raki} ka`e da
}e cena usluge iznositi najverovatnije
oko 3.500 dinara, ali i da postoji mo-
gu}nost da Dom zdravlja Po`arevac
bude jedina zdravstvena ustanova u

okrugu koja }e izdavati ovu vrstu uve-
renja. Veliki problem je znatan broj
stanovnika na privremenom radu u
inostranstvu. Me|utim, oni }e umesto
kod izabranog lekara (koga ve}ina ne-
ma), lekarsku dokumentaciju za pre-

glede (prevedenu na srpski) pribavlja-
ti u mestu boravka. [to se dinamike
pregleda ti~e, direktor DZ je izrazio
o~ekivanje da }e tri lekara koja }e biti
zadu`ena za ove preglede mo}i dnev-
no da pregledaju od 100 do 150 ljudi.

Z. V.

Koliko je zapravo registrovanih lovaca?
Dr Raki} je navodno izjavio da prema nepotvr|enim informacijama, samo na teritoriji Grada
Po`arevca postoji 18.700 registrovanih lovaca. Me|utim, lokalni Boom 93 je kontaktirao Lova~ko
udru`enje Po`arevac, u kome su im rekli da je to verovatnije ukupan broj lovaca u Brani~evskom
okrugu. Ina~e, prema podacima koji su se pojavili u medijima pre dve godine, u ~itavoj Srbiji posto-
ji izme|u 50 i 60 hiljada registrovanih lovaca. U Gradu Po`arevcu ̀ ivi 75.334 ljudi po popisu iz 2011.
i te{ko je da svaka ~etvrta osoba registrovani lovac.

Apelacioni sud u Kragujevcu doneo pravosna`nu presudu

Za batina{e 
iz Topolovnika 
19 godina robije

Veliko Gradi{te - Apelacioni sud u Kra-
gujevcu osudio je Desimira Brankovi}a
(52) iz Topolovnika na deset, a Radi{u
Jovanovi}a (34) i Darka Pe{teranovi}a
(28), tako|e iz ovog sela, na pet i ~etiri
godine zatvora, jer su 2013. godine
pretukli Sr|ana Paunovi}a (52) iz Sira-
kova, koji je od povreda sutradan pre-
minuo. Ovo je pravosna`na presuda,

kojom su za prvu dvojicu potvr|ene
kazne sudijskog ve}a po`areva~kog Vi-
{eg suda, kojim je predsedavala Mira
Savi}, a optu`nicu zastupao Zamenik
tu`ioca Miroslav Vojinovi}, dok je za
Darka ona umanjena za godinu dana. 

Izre~ene pravosna`ne kazne su vi-
soke, jer je re~ o delu nano{enje te{kih
povreda sa kvalifikacijom smr}u.
Kobni napad dogodio se 7. marta
2013. godine, oko 22 sata, na lokal-
nom putu Topolovnik - Kisiljevo, ko-

jim se Sr|an vra}ao iz kafane. Njega je
svojim autom „da~ia sandero“ susti-
gao Desimir, koji je pre toga u kafani
sa njim imao prepirku. Iz gepeka je iz-
vadio drvenu palicu i njome vi{e puta
udario Sr|ana po le|ima i glavi, dok se
ovaj nije sru{io na zemlju. 

Iako je Sr|an le`ao bespomo}no
na zemlji, Desimir je nastavio da ga

udara i {utira, a onda pozvao i drugu
dvojicu, ina~e zaposlene u njegovoj
gra|evinskoj firmi, i naredio im da to
isto urade. Te{ko povre|eni Sr|an
preminuo je sutradan u po`areva~koj
bolnici. Obdukcijom je utvr|eno da je
imao dvostruki prelom donje vilice, 28
preloma na rebrima, prelom grudne
kosti i brojne podlive i ogrebotine.
Ubrzo su osumnji~eni uhap{eni i u
pritvoru su proveli sedam meseci. 

M. Veljkovi}

Za nano{enje te{kih telesnih povreda sa smrtnim
ishodom Desimir Brankovi} osu|en na 10 godina,
dok su saizvr{ioci Radi{a Jovanovi} i Darko
Pe{teranovi} dobili pet i ~etiri godine

Prepirka prethodila tu~i
Pre surovog napada, trojica optu`enih bila su u istoj kafani u kojoj je i Sr|an sedeo. Tu su sa njim
imali kra}u prepirku, koja se ubrzo i okon~ala. Me|utim, Desimir nije ̀ eleo da ostane na tome, pa je
re{io da Sr|ana sustigne i pretu~e ga sa svojim sau~esnicima. Pokojni Sr|an bio je arhitekta, ali se
vremenom odao alkoholu. @iveo je sam, u veoma te{kim uslovima. 

Po`arevac -  Tri osobe poginule su
pro{le nedelje na putevima Brani~ev-
skog okruga. Dogodilo se ukupno 14
saobra}ajnih nezgoda. Iako se desilo
manje saobra}ajki nego {to je uobi~a-
jeno, odnele su tri ̀ ivota. 

Dvojica mladi}a, fudbalskih sudija iz
Petrovca na Mlavi, poginula su na putu
prema Po`arevcu, a jo{ jedan stariji mu-
{karac je poginuo kod Golupca. Te`e je

povre|eno jo{ troje ljudi i jo{ ~etvoro
lak{e. Alkohol i brzina jo{ jednom su se
pokazali kao glavni uzrok. Tri voza~a su
odvezena na tre`njenje zbog alkoholisa-
nosti, a najvi{e je imao J. S. iz Velike Pla-
ne sa 2,78 promila alkohola u krvi.

Napisano je 255 kazni i 88 prekr{aj-
nih prijava, uglavnom zbog brzine. Pauk
je odneo 18 automobila, a jo{ 29 re{enja
o uklanjanju vozila je doneto. M. V.

Auto-prikolicom
usmrtio sina 
Golubac - U naselju Brani~evo kod Golupca, u ponedeljak, oko 13 i 30, do-
godila se nesre}a u kojoj je stradao Boban Radovanovi} (59), u ekonomskom
delu svog sala{a. Do nesre}e je do{lo kada je Milo{ Radovanovi} (78), voze}i
unazad prikolicu prika~enu na „{kodu“, usled nestru~nog rukovanja, udario
sina Bobana i usmrtio ga na lice mesta. Kada je video {ta je uradio Bobanov
otac Milo{ svog sina odmah je stavio u prikolicu kojom ga je i udario i
odvezao u Dom zdravlja u Golupcu. Na`alost, lekari mogli su samo da kon-
statuju njegovu smrt. Protiv Milo{a policija je podnela krivi~nu prijavu zbog
te{kog dela protiv op{te sigurnosti. M. V.

Hap{enje
zbog kra|e
traktora
Petrovac na Mlavi - Policija je
uhapsila Dragana N.(40) iz okoline
Velike Plane zbog sumnje da je sa
dvojicom me{tana iz Velike Plane
ukrao sa stovari{ta poljoprivredne
mehanizacije u Petrovcu na Mlavi
traktor marke „UTO“ sa kabinom.
Kra|a se dogodila u junu ove godi-
ne, kada su prema pri~i vlasnika
stovari{ta Dragana Marinkovi}a,
lopovi najpre uspavali pse a zatim
isekli `icu kojom je stovari{te bilo
ogra|eno, skinuli kapije i isterali na
put dva traktora. Posle nekoliko ki-
lometara jedan traktor se zaustavio
zbog nedostatka goriva i policija ga
je prona{la na putu kada se te no}i
vra}ala sa de`urstva a za kradljivci-
ma i drugim traktorom tragalo se
do sada. Osumnji~enog Dragana je
policija predat Osnovnom javnom
tu`ila{tvu u Po`arevcu. Protiv dru-
ge dvojice me{tana Velike Plane
podnete su krivi~ne prijave zbog te-
{ke kra|e. M. V.

„LJUBI^EVU“ UKRALI KUKURUZ SA 80 ARI
Po`arevac - Direktor JP „Ljubi~evo“ Mirko Stojanovi} prijavio je policiji da je neko tokom vikenda
na njihovoj njivi u ataru sela Lu~ice, povr{ine 80 ari, bera~em obrao sav kukuruz. Procenjuje se da je
obrano ne{to vi{e od sedam tona kukuruza na osnovi podataka daje ovogodi{nji rod te poljoprivred-
ne kulture bio izuzetan, i da se kretao preko devet tona po hektaru. Ipak, pri~injena {teta ovom Jav-
nom preduze}u jo{ nije utvr|ena, a kolika je zna}e se tek nakon ve{ta~enja. Policija intezivno radi na
rasvetljavanju ovog slu~aja. M. V.

U DVE RE^I

Pro{le nedelje trojica poginula na putevima Brani~evskog okruga

Pijanstvo i brzina 
glavni krivci za udese

Lovci na terenu

Mesto napada

Tragedije kod Petrovca: Automobil nakon udesa
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Novembarski dani kulture u Kostolcu traja}e do kraja meseca

Nedovoljno u~e{}e institucija
Po`arevac - Kulturno prosvetna zajed-
nica grada Po`arevca, ustanove kultu-
re, udru`enja gra|ana i {kole grada
Po`arevca i Gradska op{tina Kostolac
organizuju manifestaciju „Novembar-
ski dani kulture“ koja je tradicionalna
i ima veoma bogatu tradiciju. Novem-
barski dani kulture po~eli su 1. no-
vembra i traju do kraja meseca.

Tim povodom, u prostorijama Mu-
zi~ke {kole „Stevan Mokranjac“, odr`a-
na je konferencija za medije, na kojoj su
govorili direktor ove ustanove Zoran
Mari} koji je i predsednik Kulturno-pro-
svetne zajednice, Dejan Krsti} ~lan Grad-
skog ve}a zadu`en za nevladine organi-

zacije, kulturu i informisanje, Jelena [a-
manc direktor kostola~kog Centra za
kulturu i Jelena Ili}, ~lan gradskog ve}a
GO Kostolac zadu`ena za sport i kulturu.

Zoran Mari}, predsednik Kultur-
no-prosvetne zajednice u Po`arevcu,
koja funkcioni{e kao udru`enje gra|a-
na, rekao je da su se u program mani-
festacije uklju~ile razli~ite institucije

kulture, udru`enja i ostale organizaci-
je koje promovi{u kulturu. 

- Ima institucija koje svoje programe
nisu prijavile. Program bi bio daleko bo-
gatiji da su sve te institucije na{le zajed-
ni~ki interes za jednu ovakvu manife-
staciju, istakao je Mari}. ̂ lan gradskog

ve}a Dejan Krsti}  je rekao da nema ni
ponude Centra za kulturu Po`arevac.

- Ova ustanova mora biti otvorena
za sve gra|ane, sva udru`enja, kao cen-
tar okupljanja svih kulturnih radnika i
stvaralaca iz grada, istakao je Krsti}.

Novembarski dani kulture bi}e
obele`eni raznim kulturnim de{ava-
njima po~ev{i od izlo`bi slika, poet-
skih i knji`evnih ve~eri, projekcija fil-
mova, predstava, koncerata muzi~ke
omladine. Ljubitelji kulture u Kostol-
cu ima}e priliku da prisustvuju film-
skim projekcijama, pozori{nim ostva-
renjima, a najmla|e o~ekuje predsta-
va za decu „Spajdermen i Vinks u {ko-
li magije“ kao i projekcije crtanih fil-
mova u vrti}u „Majski cvet“ u Kostol-
cu. Jelena [amanc, direktorka Centra
za kulturu u Kostolcu, rekla je da je na
zahtev Kostol~ana pokrenut i Festival
evergrin filmova. Ona se nada da }e
ovaj festival za`iveti i u}i u program
manifestacije i narednih godina.

- Cilj nam je da stanovni{tvu ponu-
dimo {to raznovrsniji program kako
bi zadovoljile kulturne potrebe svih
starosnih grupa, dodala je [amanc.

Osim raznovrsnog kulturno-umet-
ni~kog sadr`aja, kao kruna manifesta-
cije Novembarski dani kulture, bi}e
uru~ene povelje pojedincima i organi-
zacijama koje su doprinele afirmaciji
kulture grada. Z. V.

„CAR KONSTANTIN“ MIOMIRU KORA]U
Ni{ - Presti`na Povelja Car Konstantin“ pripala profesoru dr Miomiru Kora}u, direktoru
Arheolo{kog instituta „Viminacijum“. Dr Miomir Kora} je ovo priznanje dobio za doprinos u
o~uvanju istorijskih vrednosti. Povelja je sve~ano uru~ena u osnovnoj {koli „Car Konstantin“ u
Ni{u.“Pojedinci ne menjaju svet, ali iniciraju promene, kazao  je dr Kora}. Me|u prethodnim
dobitnicima Povelje „Car Konstantin“, koju dodeljuje op{tina Medijana su i akademik Vladeta
Jeroti}, knji`evnik Matija Be}kovi} i Dragoslav Mihailovi}. Z. V.

Kragujevac - Po`areva~ki filmski kri-
ti~ar Goran Jovanovi} dobitnik je ovo-
godi{nje nagrade „Tori Jankovi}“, pre-
sti`no priznanje u ovoj oblasti koju
dodeljuje KRAF - Kragujeva~ki festi-
val antiratnog, anga`ovanog i aka-
demskog filma, za decentralizaciju
filmske umetnosti u Srbiji.

U obrazlo`enju odbora za dodelu
nagrade koju organizatori KRAF-a
dodeljuju uz pomo} i podr{ku Nacio-
nalne koalicije za decentralizaciju iz
Ni{a, ka`e se: 

„Doprinos Gorana Jovanovi}a film-
skoj umetnosti je vi{estruk i multimedi-
jalan. Osim velikog broja filmskih kritika
u dnevnim novinama i ~asopisima, ob-
javio je i vi{e knjiga o filmu: Ameri~ki bi-
oskop, Zlatna dekada: britanski film de-
vedesetih, Tranzicijski rulet: isto~noe-
vropske kinematografije u raljama tran-
zicije i Ruski film postsovjetske ere.

Osniva~ i dugogodi{nji selektor Fe-
stivala muzi~kog filma - FEMUF, koji
se odr`ava u Centru za kulturu Po`a-
revac. Goran Jovanovi} se bavi i knji-
`evnim radom - objavio je romane Hi-
sterija i Euforija. Dobitnik je Povelje
Kulturno-prosvetne zajednice  za izu-
zetan doprinos kulturi grada Po`arev-
ca.  Primer Gorana Jovanovi}a poka-
zuje da se mogu posti}i zna~ajni rezul-
tati u oblasti filmske umetnosti i van

glavnog grada ili regionalnih centara,
ukoliko je ~ovek dovoljno posve}en
svom radu i obavlja ga na kvalitetan
na~in, re~eno je tim povodom. 

Nagrada koja nosi ime zna~ajnog
srpskog reditelja Torija Jankovi}a uru-
~ena je Goranu Jovanovi}u na KRAF-
a, koji se ove godine odr`avao po de-
seti put od 25. do 29. oktobra u kragu-
jeva~kom Domu omladine.

Z. V.

Ve~eras po~inju jubilarne Pozori{ne sve~anosti „@anki u ~ast“

Predstave do 7. novembra
Rabrovo - U naselju Rabrovu, op{ti-
na Ku~evo, ve~eras po~inju tradicio-
nalne, 15. po redu, Pozori{ne sve~a-
nosti „@anki u ~ast“ posve}ene hero-
ini srpskog glumi{ta poreklom iz
ovoga kraja. Publiku o~ekuju ~etiri
predstave. Najbolje gluma~ko ostva-
renje na sve~anostima bi}e nagra|e-
no Plaketom „@anka Stoki}“. U slavu
najve}e glumice na{ih „dasaka koje

`ivot zna~e“, @ivane @anke Stoki}, u
Rabrovu }e se od 4. do 7. novembra
odr`ati sve bogatiji Festival.

U Velikoj Sali rabrova~kog Doma
kulture, ovogodi{nje sve~anosti bi}e
otvorene predstavom  „Prah“ u izvo-
|enju Narodnog pozori{ta Beograd i
[aba~kog pozori{ta. U subotu je na
repertoaru predstava „Ne diraj moju
`enu“ koju }e izvesti glumci agencije

„Scena“ iz Beograda, a ve~e nakon to-
ga je na programu „Tramvaj zvani ̀ e-
lja“  Zvezdara teatar Poslednjeg dana,
publika }e imati prilike da pogleda
„Primadone“  Teatra Carte Blanch.

Najbolje gluma~ko ostvarenje na
sve~anostima bi}e nagra|eno  Plake-
tom „@anka Stoki}“.  Prate}i deo pro-
grama ~ine izlo`be  fotografija i kon-
certi klasi~ne gitare. Z. V.

Beograd - Na poziv Njegove ekselen-
cije, ambasadora Republike Austrije u
Srbiji Johanesa Ajgnera, po`areva~ki
hor „Barili“ pod upravom Katalin Ta-
si}, svojim nastupom je otvorio Sve~a-
ni prijem u Sve~anoj Sali skup{tine
Grada Beograda prire|en povodom
Nacionalnog praznika Austrije.                

Obra}aju}i se velikom broju viso-
kih zvanica iz sfere javnog, politi~kog i
kulturnog ̀ ivota, ambasador Ajgner je
naglasio da „nije slu~ajnost da je horu
Grada Po`arevca pripala ~ast da into-

niranjem himni Austrije, Srbije i
Evropske Unije otvori Sve~ani prijem. 

- Pored toga, {to je re~ o izvanrednom
horu koji je nastupio u ~uvenoj Sali be~-
kog Muzikferajna, on dolazi iz regiona
odakle se doselio najve}i broj gastarbaj-
tera u Republiku Austriju, rekao je on.

Me|u brojnim visokim zvanicama,
Sve~anom prijemu su prisustvovali i
Zoran \or|evi}, ministar odbrane u
Vladi Republike Srbije i Veroljub Ar-
si}, potpredsednik Narodne Skup{tine
Republike Srbije. Z. V.

Jo{ jedan nastup na sve~anosti visokog ranga

Nagrada „Tori Jankovi}“ filmskom kriti~aru iz Po`arevca

Presti`no priznanje Goranu
Jovanovi}u

Kostolac - U ogranku Narodne biblioteke „Ilija
M. Petrovi}“ u Kostolcu odr`ana je besplatna ra-
dionica dekupa`a za decu i starije. Radionicu je,
pored bibliotekara, vodila izuzetno kreativna
umetnica, penzionerka iz Po`arevca, Slavica De-
mi}. Kroz dvo~asovnu radionicu, polaznici su na-
u~ili kako se tom tehnikom ukra{avaju komadi
drveta, {olje, ~a{e, ~inije, fla{e, ili poslu`avnici.
Ina~e, dekupa` je tehnika dekorisanja predme-
ta ili name{taja komadima papira. Najjedno-
stavnije re~eno, dekupa` se svodi na isecanje
komada papira i njihovo lepljenje na predmet
koji ̀ elimo da dekori{emo. U praksi, dekupa` je
prava pravcata umetnost i vekovima se koristi
da se obi~ni ili stari predmeti u~ine lep{im. Iako

postoje dokazi da se dekupa` primenjivao jo{ u
12. veku, sam termin je tvorevina 20. veka. Na-
stao je od francuske re~i „decouper“, {to zna~i
„ise}i“ ili „izrezati“. 
Razlozi za njegovu popularnost su jasni: bilo
kom predmetu mo`ete dati li~ni i estetski pe~at
na relativno jednostavan na~in. Dekupa` tehni-
ka se mo`e primenjivati na gotovo bilo koji
predmet, bilo da je mali, poput ukrasne kutije
za nakit, ili je re~ o komadu name{taja. Naj~e-
{}e se dekori{u kutije, posude, vaze, ramovi i
sli~no.
Pored ove radionice, u biblioteci u Kostolcu,
odr`avaju se jo{ i likovna, bibliotekarska, kro-
ja~ka i radionica ljubitelja fantastike. Z. V.

Dekupa` okupirao Kostol~ane 

Hor „Barili“ na
Danu Austrije
Hor „Barili“ na
Danu Austrije

Najava kulturnih doga|anja

Sa uru~enja priznanja
Mladi i ne{to stariji umetnici


